
AMENDEMENT
Montferland

Wijziging raadsbesluit koersbepaling/regionale samenwerking

Agendapunt: 7.2. Koersbepaling

De raadsvergadering van de gemeente Montferland op 19 januari 2023

De raad besluit:

- Met een aantal aandachtspunten aan te sluiten bij de Regio Achterhoek;
- Deze aandachtspunten te vertalen in termen van groei, ontwikkeling en relatie met De 

Liemers;
- De regio Achterhoek te verzoeken toe te kunnen treden als aspirant-lid.

Te vervangen door:

1. Voornemens te zijn, onder voorwaarden, aan te sluiten bij de Regio Achterhoek;
2. de Regio Achterhoek te verzoeken toe te kunnen treden als lid op basis van een viertal 

uit te onderhandelen voorwaarden, te weten: (a) groei en ontwikkeling, (b) relatie met 
de Liemers, (c) inspanning tot bundeling van lobbykracht met de GMR en (d) borging 
van de afspraken met betrekking tot de woondeal en de logistiek voor Montferland 
binnen de GMR;

3. met de Liemers/GMR te overleggen of het resultaat van het onder 2. genoemde 
gerealiseerd kan worden en zo ja op welke wijze dat zal plaatsvinden;

4. te waarborgen dat de ingeschreven inwoners van Montferland hun bij entree 
opgebouwde rechten behouden; 

5. volwaardig lid te worden van de Liemerse ambassade en daarin een proactieve 
opstelling in te nemen;

6. de Raad uiterlijk november 2023 de resultaten van bovenstaande voorwaarden ter 
besluitvorming voor te leggen. 

Namens,
PvdA

Els Rutting-Baars

Helder

Karin Straatsma

Lijst Groot 
Montferland

Erik Wassing

Lokaal Belang 
Montferland

Henk Peters

Toelichting:
De gemeenteraad van Montferland bevindt zich in een afrondende fase waarin de keus gemaakt 
gaat worden bij welke regio volledig aangesloten zal worden. Montferland is een gemeente die 
qua grondgebied zowel in de Liemers als in de Achterhoek ligt. Het Liemerse deel van 
Montferland ligt deels in het samenwerkingsverband van de GMR, het Achterhoekse deel ligt in 
het samenwerkingsverband van de Regio Achterhoek. Het college heeft alles overwegend het 
voorstel aan de raad gedaan om te kiezen voor de Regio Achterhoek. Zij geven in het 
raadsvoorstel mee om een 4-tal aandachtspunten op te nemen te weten:

1. Dat voor Montferland “groei en ontwikkeling” nadrukkelijker vorm moet krijgen en dat 
het noodzakelijk is dat Montferland stevig investeert in de relatie met de Liemers 
gemeenten o.a. op het gebied van economie (Lindus), logistiek (EMZ), A12/A15 
problematiek, ontwikkeling Zevenaar, RDL, Liemerse ambassade;



2. De regio Achterhoek moet de inspanningen op het gebied van lobby en branding, meer 
dan tot nu toe, gestalte geven in een intensieve samenwerking met de GMR, waardoor 
de belangen van de regio sterker over het voetlicht worden gebracht in o.a. Den Haag 
en Brussel;

3. De regio Achterhoek dient de belangen van Montferland in de mobiliteitsdossiers 
A12/A15 en Regio-expres nadrukkelijk mee te nemen in haar beleid;

4. In de aanloop tot de definitieve toetreding wil Montferland vanaf het raadsbesluit 
deelnemen als “aspirant-lid” om te voorkomen dat een “verloren” periode van regionale 
samenwerking ontstaat.

Tijdens de oordeel vormende vergadering d.d. 12 januari 2023 hebben een aantal fracties zich 
de vraag gesteld of met name de punten 1 t/m 3 wel voldoende waar gemaakt (kunnen)worden 
in de regio Achterhoek. In de procedure om te komen tot een besluit heeft de voorzitter van de 
Regio Achterhoek, de heer Boumans, uitgesproken tijdens de beeldvormende vergadering dat 
de onderwerpen zoals genoemd ook hun aandacht hebben en dat zij de samenwerking met de 
Liemerse gemeenten willen intensiveren juist om deze onderwerpen op te kunnen pakken en uit 
te kunnen voeren. Neemt niet weg dat met de keus voor de Regio Achterhoek, Montferland de 
mogelijkheid blijft behouden om op thematisch niveau te kunnen blijven samenwerken met 
andere samenwerkingsverbanden.
Om meer zekerheid te krijgen of de Regio Achterhoek kan voldoen aan het hiervoor en in het 
raadsvoorstel gestelde, is het voorstel om de aandachtspunten te vertalen in voorwaarden. Het 
doel is om meer zekerheid te krijgen m.b.t. de inhoudelijke samenwerking die aansluit bij de 
wens van de raad van Montferland. Het is belangrijk dat de raad van Montferland met een zo 
groot mogelijke meerderheid een definitieve keuze gaat maken met alle daarbij voor 
Montferland relevante facetten, zodat de belangen van de gemeente Montferland met al haar 
inwoners en bedrijven goed geborgd zijn en blijven. 

  


